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Zgodnie z art. 38 b, Ustawy z dnia 5 czerwca 
1998 r. o samorządzie powiatowym (j. t. Dz.U. Nr 
142, poz. 1592), przedkładam Radzie Powiatu sto-
sowne sprawozdanie z działalności Komisji Bezpie-
czeństwa i Porządku.

Komisja Bezpieczeństwa i Porządku w roku 2009 
zebrała się dwukrotnie; -w dniu 16.01.2009 r. i 
03.11.2009 r.

1. Tematem posiedzenia Komisji w dniu 16.01. 
2009 r. wspólnego z przedstawicielami samorzą-
dów, Urzędu Pracy, PSS-E i zakładami pracy było;

a) bezpieczeństwo pożarowe w zakładach meblar-
skich w świetle poprzednich działań Komisji i duże-
go pożaru w Łęce Opatowskiej (30.12.2008 r. ).

b) zagrożenia rynku pracy w świetle kryzysu eko-
nomicznego.

c) funkcjonowanie inspektorów bezpieczeństwa 
pożarowego w zakładach pracy.

Ad. a)
Starosta -Jerzy Trzmiel przedstawił dotychcza-

sowe działania kontrolno szkoleniowe w zakładach 
meblarskich jak i problemy rynku pracy związane 
z likwidacją zakładu pracy w wyniku pożaru; jak 
ten przypadek w Łęce Opatowskiej i poprzednio w 
Perzowie. Komendant Powiatowy PSP - Wojciech 
Grabarek przedstawił przebieg akcji pożarniczej i 
wraz z Wójtem Gminy Lęka Opatowska zwrócili się 
z apelem do właścicieli firm meblarskich o właściwą 
zabudowę zakładów pracy i każdorazowe uzgadnia-
nie rozbudowy z odpowiednimi organami.

Wnioskiem z tego tematu było skierowanie pism 
do właściwych instytucji, Państwowej Inspekcji 
Pracy, Sanepidu, Straży Pożarnej, Powiatowego In-
spektora Nadzoru Budowlanego i Policji, o większe 
zaangażowanie się w kontrole zakładów pracy pod 
względem pożarowym.

Ad.b)
Na zapytanie Pana Zbigniewa Kaczorowskiego w 

sprawie pomocy zakładom pracy w sferze zatrud-
niania obszernych wyjaśnień udzieliła Dyrektor PUP 
- Jolanta Kubiak.

- nastąpiły duże ułatwienia w procedurze zatrud-
nienia,

- zmniejszenia kosztów zatrudniania poprzez ulgi 
w składkach na FP i FGSS, przy zatrudnianiu osób 
po urlopach macierzyńskich i kobiet w wieku 55 lat 
a mężczyzn w wieku 60 lat.

- ułatwienia przy zatrudnianiu cudzoziemców,
- korzyści przy wspieranie nauki zawodu,
- fundowanie stypendiów i opłat egzaminacyjnych 

i inne dotychczasowe formy wsparcia.
Chwilowe trudności w finansowe Urzędów Pracy, 

wspierające zatrudnienie, wynikają z okresu począt-
ku roku i pozyskiwania środków w miarę potrzeb 

bieżących.
Ad.c)
Sprawa funkcjonowania inspektorów bezpieczeń-

stwa pożarowego w zakładach pracy nie jest nowa. 
Jak wyjaśnił Komendant - Wojciech Grabarek, obo-
wiązek prawny istnieje od 1991 r. a obecnie stało 
to się to koniecznością. Komenda Powiatowa PSP 
będzie czynić starania o prawa szkolenia osób dla 
pozyskania takich uprawnień, niemniej istniej ą już 
firmy o zatwierdzonym programie szkolenia a na 
pewno powstanie ich więcej aby podołać tak licz-
nym potrzebom.

2. Tematami posiedzenia w dniu 3.11.2010 r. 
było:

a) Ocena zagrożeń Powiatu Kępińskiego pod 
względem sanitarnym, weterynaryjnym, bezpie-
czeństwa publicznego i pożarowego.

b) Ocena działań profilaktycznych służb i inspekcji 
zaleconych pismem z dnia 16.01.2009 r.

c) ocena modernizacji dróg w obszarze powiatu.
Ad.a)
Sprawę bezpieczeństwa sanitarnego w świetle 

powstających zagrożeń epidemiologicznych w tym 
grypy A/H1N1 oceniała Dyrektor PPSS-E - Wanda 
Lepka. Jak wynika z ekspertyz światowych jest to 
odmiana tzw. „świńskiej grypy” wymagająca ści-
słego przestrzegania bezpieczeństwa higienicznego 
i szybkiego reagowania na objawy grypowe wraz 
z interwencją lekarza rodzinnego. Szpital i apteki 
dysponują zalecanym medykamentem „Tamiflu” 
do stosowania w tym zagrożeniu. Przy zachowania 
zaleceń Sanepidu zamieszczanych w szeregu ulot-
kach, mediach i plakatach oraz profilaktycznych 
szczepień, grypa ta nie stanowi dużego zagrożenia.

Bezpieczeństwo weterynaryjne przedstawił - lek. 
wet. Marcin Tyc. PIW prowadzi systematyczne kon-
trole zagrożeń, w tym i wcześniej omawianą grypą 
A/H 1N 1 i nie stwierdzono żadnego przypadku w 
prowadzonych hodowlach na terenie Powiatu. We-
terynaria zwalcza obecnie pojedyncze ogniska nie-
groźnej choroby „Ajuszkiego” wśród świń.

Bezpieczeństwo publiczne - przedstawił Z-ca Ko-
mendanta Powiatowego Policji - Ireneusz Krysiak. 
Komendant przedstawił wybrane dane statystyczne 
z zakresu działań policji i nie odbiegają one od lat 
ubiegłych choć następuje pewna poprawa w niektó-
rych zakresie np.: zatrzymania na gorącym uczyn-
ku, wykrywalności przestępstw i wykroczeń. Bez-
pieczeństwo pożarowe na podstawie posiadanych 
statystyk ocenił Komendant

Powiatowy PSP - Wojciech Grabarek. Jest stała 
tendencja zwiększania udziału Straży pożarnej w 
likwidacji i usuwaniu innych zagrożeń niż pożaro-
we. Straż jest do tego systematycznie szkolona i 
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wyposażana. Ilość zdarzeń jest większa niż w roku 
2008 ale samych akcji pożarniczych było mniej mię-
dzy innymi z powodu warunków pogodowych, wil-
gotna wiosna i początek lata. Nie było też dużych 
pożarów.

Ad. b)
Sprawozdania Inspekcji Pracy, Nadzoru Budowla-

nego, Straży, Policji i Sanepidu przedstawiono na 
piśmie Staroście. Konsekwencją realizacji tych za-
leceń będzie ulotka przygotowania przez Komendę 
Powiatową PSP w zakresie zaleceń bezpieczeństwa 
pożarowego w zakładach pracy.

Ad. c)
W trakcie wystąpienia radnego powiatu - Romana 

Siudego w sprawie oceny modernizacji dróg na tere-
nie Powiatu, wywiązała się gorąca dyskusja wyma-
gająca osobnego podejścia do rozstrzygnięcia wielu 
problemów, z którymi nie zgadzają się i mieszkańcy 
powiatu jak i służby ratownicze. Zwrócono uwagę 
Kierownikowi Rejonu GDDKiA w Kępnie i admini-
stracji samorządowej aby dokumentacje techniczne 

były dokładniej konsultowane i uzgadniane. Zado-
walający jest jedynie fakt przyjmowania do moder-
nizacji projektu nawet w trakcie realizacji budowy 
czy modernizacji dróg. Pani Dyrektor PZD - Bożena 
Dziergwa przedstawiła przygotowania PZD do zimo-
wego utrzymania dróg. Sfera formalna, przetargi i 
przygotowania sprzętowo- materiałowe jest zakoń-
czone na poziomie roku 2008. Wszystko zależeć bę-
dzie jeszcze od warunków pogodowych.

Wicestarosta
(-) Zenon Kasprzak


